
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 4 września 2017 r. 
 

OA.0002.9.2017.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2017 
z obrad XXXIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 

się 29 sierpnia 2017 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 
 
 

 Na XXXIX sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 9 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 10:06 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 8 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 8 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 Po tym głosowaniu o godz. 10:09 przybył Radny Grzegorz Pawłowski. 
Od tej pory obecnych na sesji było 9 radnych. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Ocena przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca uchwałę własną Nr XXIX/128/2016 z dnia 30 listopada 
2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 
Przemyskiego na zadanie pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2080 R 
Węgierka-Średnia-Krzywcza poprzez budowę chodnika”; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 
3) zaliczenia dróg w miejscowości Reczpol do kategorii dróg gminnych 

publicznych; 
4) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 217 o pow. 0,0274 

ha w Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
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5) sprzedaży w trybie bezprzetargowym udziału Gminy Krzywcza 
we współwłasności działki nr 545/2 o pow. 0,375 ha położonej we wsi 
Ruszelczyce; 

6) dzierżawy (na okres 10 lat) w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
rolnej (działki nr 1793/2 o pow. 0,23 ha) położonej w Bachowie 
stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokoły Nr XXXVII/2017 i XXXVIII/2017 z obrad poprzednich sesji 
Rady Gminy Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby 
ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich 
nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 

Ad.4. 
 Na wstępie tego punktu Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki 
Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa 
i Porządku Publicznego Rady Gminy Krzywcza Zygmunt Sobol przedstawił 
informację z przeglądu placówek oświatowych działających na terenie gminy 
Krzywcza pod kątem oceny przygotowania ich do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2017/2018. Przegląd ten przeprowadzony został w dniu 28 sierpnia 
2017 r. Komisja w wyniku tego przeglądu stwierdziła, że wszystkie szkoły są 
w należyty sposób przygotowane do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. 
Doceniono pracę dyrektorów, którzy we własnym zakresie, mając do 
dyspozycji ograniczone środki finansowe, wymalowali większość pomieszczeń 
oraz wykonali drobne usługi remontowe. Niepubliczne Szkoły Podstawowe 
w Reczpolu i w Ruszelczycach deklarują, że są odpowiednio przygotowane 
pod względem kadrowym i lokalowym do utworzenia klas siódmych. 
W Niepublicznej Szkole Podstawowej w Bachowie w roku szkolnym 2017/2018 
nie będzie klasy siódmej ze względu na brak uczniów. Ponadto Dyrektor 
Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Reczpolu wnioskowała o pomoc 
w odczyszczeniu i pomalowaniu skorodowanego ogrodzenia placu szkoły. 
Natomiast Dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Ruszelczycach 
prosiła o udzielenie pomocy przy planowanym wykonaniu dobudowy 
do istniejącego budynku sali ćwiczeń. 
 Wójt Gminy w uzupełnieniu do informacji swojego przedmówcy 
powiedział, że w przyszłym roku widzi on potrzebę położenia płytek w holu 
budynku Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Bachowie. 
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Ad.5. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza zmieniającej uchwałę własną Nr XXIX/128/2016 z dnia 30 listopada 
2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu 
Przemyskiego na zadanie pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2080 R 
Węgierka-Średnia-Krzywcza poprzez budowę chodnika”. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski udzielił także dodatkowych wyjaśnień 
do tego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXIX/185/2017 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. Ponadto prosiła o wprowadzenie 
poprawek zarówno kwoty zwiększającej dochody w dziale 801 Rozdziale 
80101 i Paragrafie 097 z tytułu wpłaty od darczyńców na zakup sztandaru 
w związku z uroczystością nadania Szkole Podstawowej w Krzywczy imienia 
11. Karpackiej Dywizji Piechoty, jak i kwoty zwiększającej wydatki w dziale 
801 Rozdziale 80101 i paragrafie 430 z tytułu wykonania sztandaru dla Szkoły 
Podstawowej w Krzywczy w wysokości 10 050,00 zł. 
 Odnosząc się do zapytania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 
Wanata Wójt Gminy wyjaśnił szczegółowo cel zwiększenia wydatków 
na cząstkowe naprawy powierzchni dróg gminnych w wysokości 12 000 zł. 
Ponadto Wójt Gminy wyjaśnił także, dlaczego zwiększa się wydatki 
na remonty dróg gminnych w Reczpolu i Bachowie w łącznej wysokości 
96 086,00 zł. 
 Następnie Skarbnik Gminy na zapytanie Radnego Zygmunta Sobola 
wyjaśniła, dlaczego w wydatkach zmniejsza się dotację dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Krzywczy o kwotę 9 300,00 zł. 
 Inspektor w Urzędzie Gminy Bogusław Czech przedstawił koncepcję 
wykonania remontu schodów i ich zadaszenia przy budynku Zespołu Szkół 
w Krzywczy. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag 
i zapytań do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił 
do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. 
Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, 
przy 0 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała 
Nr XXXIX/186/2017 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
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 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Reczpol 
do kategorii dróg gminnych publicznych. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXIX/187/2017 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości 
(działki nr 217 o pow. 0,0274 ha w Woli Krzywieckiej) stanowiącej własność 
Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XXXIX/188/2017 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym udziału 
Gminy Krzywcza we współwłasności działki nr 545/2 o pow. 0,375 ha 
położonej we wsi Ruszelczyce. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXIX/189/2017 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie dzierżawy 
(na okres 10 lat) w trybie bezprzetargowym nieruchomości rolnej (działki 
nr 1793/2 o pow. 0,23 ha) położonej w Bachowie stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 9 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXXIX/190/2017 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 10:55 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 11:11. 
 
 

Ad.6. 
 Po przerwie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił 
informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację 
o realizacji wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią 
załączniki nr 10 i 11 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.7. 
 Radny Kazimierz Kurasz pytał – Kto zapłaci za wymianę uszkodzonej 
studzienki kanalizacyjnej spowodowanej przez Firmę FDK Factory Zakład 
Produkcyjny w Woli Krzywieckiej? 
 Wójt Gminy odpowiedział, że Firma FDK Factory przekazała środki 
finansowe na zakup metalowej studzienki kanalizacyjnej a jej wymiany 
dokonali pracownicy gospodarczy z Urzędu Gminy. 
 Zdaniem Radnego Kazimierza Kurasza, Firma FDK powinna pokryć 
koszty nie tylko zakupu studzienki, ale także jej wymiany. 
Ponadto stwierdził on, że obok tej studzienki pozostawili bałagan. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że sprawa udrożnienia rowu przydrożnego 
przy drodze powiatowej została zgłoszona. 
 

 Radny Kazimierz Kurasz złożył zastrzeżenie w sprawie koszenia traw 
w poszczególnych miejscowościach gminy. Jego zdaniem – w jednej 
miejscowości kosi się dwukrotnie, a w innych tylko jednokrotnie. Boiska w Woli 
Krzywieckiej jednym razem zostały wykoszone dobrze, a drugim razem nie 
wykoszono z powodu braku czasu pracownika. W związku z tym wnioskował 
o uregulowanie tej kwestii. 
 Wójt Gminy powiedział, że wszyscy sołtysi powinni zgłaszać 
i dopilnować, aby w ich miejscowościach było dobrze wykoszone. 
 

 Radna Maria Pawłowska stwierdziła, że w przeciągu dwóch kolejnych 
piątków przystanki autobusowe w Reczpolu nie były sprzątane. W związku 
z tym wnioskowała o ich regularne sprzątanie. 
 

 Ponadto Radna Maria Pawłowska wnioskowała o zgłoszenie 
do naprawy gwarancyjnej drogi gminnej na działce nr 611 w Reczpolu 
realizowanej w ubiegłym roku przez Firmę PATR-TRANS Budowa i utrzymanie 
dróg, Patryk Ślimak z siedzibą w Ruszelczycach w ramach środków 
finansowych przyznanych z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
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 Radny Zygmunt Sobol wnioskował, aby podczas koszenia MOP-u 
(Miejsca Obsługi Podróżnych) na działce nr 449 w Krzywczy pracownicy 
gospodarczy sprzątali także znajdujące się tam śmieci.  
 Ponadto wnioskował, aby sprzątać miejsce biwakowe koło mostu 
w Chrzynie. 
 

 Radny Kazimierz Kurasz pytał - Czy pojemniki PCK na odzież używaną 
ustawione są po to, aby przy nich gromadziły się śmieci. 
 Zastępca Wójta Wojciech Sobol odpowiedział, że odzież ta została 
w dniu dzisiejszym zabrana. 
 
 

Ad.8 
 Sołtys wsi Ruszelczyce Tomasz Grzegorzak podziękował za wykoszenie 
poboczy, stadionu i drogi dojazdowej do rzeki San. 
 Ponadto wnioskował on o zakup siatki i słupków do ogrodzenia 
od strony południowej boiska piłki nożnej zlokalizowanego na działce gminnej 
nr 268 w Ruszelczycach. Wybudowanie tego ogrodzenia zabezpieczy 
wypadanie piłki na drogę gminną przez wieś. 
 

 Radna Maria Pawłowska wnioskowała również o wykonanie ogrodzenia 
boiska do gry w piłkę nożną na działce gminnej nr 91/3 od strony posiadłości 
Pani Danuty Głuszko w Reczpolu. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat pytał, kiedy będą 
wykonywane dalsze prace przy kanalizacji burzowej na Osiedlu w Krzywczy 
rozpoczęte w ubiegłym roku? 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że roboty te można będzie wykonać we własnym 
zakresie. Zakup rur i wykonanie tego zadania przewidywane jest późną 
jesienią. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat wnioskował także 
o zlikwidowanie dzikiego składowiska śmieci (worki, opony) koło budynku 
po byłej GS w Krzywczy. 
 

 Sołtys wsi Skopów Franciszek Dudycz pytał, kiedy będzie oczyszczony 
i pomalowany dach na budynku Świetlicy Wiejskiej w Skopowie. 
 Wójt odpowiedział, że ze względu na brak możliwości wykonania tego 
zadania pracownikami z robót publicznych, będzie ono prawdopodobnie 
realizowane w przyszłym roku. 
 

 Sołtys wsi Średnia Elżbieta Sitnik podziękowała za wykonane remonty 
przy budynku Świetlicy Wiejskiej w Średniej, za pozwolenie wykonania 
zatoczki parkingowej koło kościoła w Średniej. 
 Ponadto poruszyła ona kwestię niszczenia drogi powiatowej 
przez ciężkie samochody ciężarowe wywożące drewno z lasu. 
 

 Radny Leszek Ławryniuk wnioskował o nawiezienie ziemi przy zatoce 
postojowej koło kościoła w Średniej celem wyrównania kolein. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat pytał o sprawę naprawy 
rynien przy kaplicy cmentarnej w Krzywczy? 
 Wójt Gminy odpowiedział, że zadanie to będzie realizowane 
w najbliższym czasie zarówno przy kaplicy cmentarnej w Babicach 
jak i w Krzywczy. Jednakże uzależnione będzie od warunków pogodowych. 
Zaznaczył także, że problem jest ze znalezieniem fachowca do zalutowania 
i założenia tych rynien. 
 Ponadto – jak powiedział Wójt Gminy – w najbliższym czasie planuje się 
wykonać ogrodzenie nowego placu cmentarnego oraz wykonanie budynku 
gospodarczego na cmentarzu w Krzywczy. 
 

 Radny Józef Opałka wnioskował o wykoszenie trawy koło kładki 
w Bachowie. 
 

 Protokoły Nr XXXVII/2017 i Nr XXXVIII/2017 z obrad poprzednich sesji 
Rady Gminy Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane 
zostały jako przyjęte jednogłośnie. 
 
 

Ad.9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 11:58 
XXXIX zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


